
 

 

Generalforsamling  
”Støtteforeningen for Naturfond Gl. Rye”  
  
Torsdag d. 8. marts 2018 kl. 19.30 i Sognehuset. 
Foreningen bød på kaffe og kage.  
  
Ca. 16 fremmødte.   
  
Formanden, Annette Krogsøe, bød velkommen.  
  
Dagsorden:  
1. Valg af dirigent   
Lene Høst Madsen valgt.  
  
Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen er rettidigt indkaldt.  
  
2. Bestyrelsens beretning / v. Annette Krogsøe  
Der henvises til beretningen på foreningens hjemmeside.  
Hovedpunkter: 

- kort gennemgang af foreningens arbejde hidtil 

- Status for 2017: 

- Flere geder på Musebakke. De holdt græsset så langt nede, at vi kunne få græsningsstøtte. 
Men det viste sig, at de ikke kan lide den birke-art vi har i Lyngbakkerne, så birkeopvæksten 
gjorde de desværre ikke noget ved. Fonden vil undersøge, om vi kan finde andre dyr, der 
gerne vil spise vortebirk. 

- Stor tak til alle, der har haft gedepassertjansen. 

- 6 arbejdsdage afholdt plus stor indsats fra “motorbanden”. Stor tak til alle frivillige. 

- Stor tak til Hotel Lyng Dal og Dagli’Brugsen for dejlig forplejning til vores frivillige. 

- Besøg af studerende fra Jordbrugets Uddannelsescenter og Skovskolen Djursland, der lærte 
om pleje af hede arealer. 

- Stor tak til Skanderborg Kommune for hjælp og bidrag til den fortsatte pleje af arealet. 

- Ca. 70 medlemmer pt. Vi vil gerne være flere! 
Beretningen godkendt.   
 
3. Regnskab for det forløbne år til godkendelse. /v. Susanne Bohøj.  
Der henvises til regnskabet på foreningens hjemmeside.  
Regnskabet godkendt.   
  
4. Fremlæggelse af budget /v. Susanne Bohøj.  
Der er ikke noget konkrete større poster på budgettet i år, men der forventes at blive udgifter til 
vedligeholdelse af ATV’en.   
Budget godkendt.  
  
5. Behandling af indkomne forslag.  
Ingen indkomne forslag.  
  
6. Fastsættelse af kontingent.  
Foreningen har pt. 70 medlemmer.  
Kontingentet fastsættes til 100 kr pr. husstand pr. år.  
  
7. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter.  
To medlemmer af bestyrelsen er på valg – Annette Krogsøe og Anne Schelde Pårup. Alle 
genvalgt.  
Valg af suppleanter: Mogens Høeg (genvalgt), Torben Oxbøll (genvalgt) og Kaj Stendorf (nyvalgt) 



 

 

 
8. Valg af revisor og suppleant  
Henrik Olsen genvalgt som revisor og Tove Olsen genvalgt som revisorsuppleant. 
 
9. Eventuelt 
Der blev spurgt til, om foreningen har forsikring for frivillige, der arbejde på plejedagene. Det har 
foreningen ikke - det er folks egen ulykkesforsikring, der dækker. Foreningen udleverer 
sikkerhedsudstyr til alle, der bruger maskiner. Foreningen vil undersøge nærmere, om der skal 
anskaffes ulykkes- og/eller ansvarsforsikring.  
 
Der blev spurgt til hvilke dyr, der kunne bruges fremadrettet til pleje? 
Nogle af gederne, vi havde på Musebakken sidste år, blev syge formentlig pga. ørnebregner. Der 
har aldrig været et problem med heste og ørnebregner. De er tilsyneladende godt klar over, at de 
er giftige, så det er oplagt at forsætte med heste i begge folde. Jørgen undersøger, præcist hvor 
mange heste, vi skal bruge, og hvordan reglerne i græsningsstøtten er i forhold til at tage hestene 
væk fra foldene i ganske korte perioder.  
 
Generalforsamlingen afsluttet. 
 
Sidste nyt fra fonden v. Lene Høst Madsen (næstformand) 
 
Der arbejdes stadig på ideen om et formidlingshus. Den oprindelige ide om etablering af et nyt hus 
er svært at gennemføre pga. fredningen. Pt. arbejdes der med en ide om at bruge Møllen, hvor der 
vil kunne skabes plads til formidling af Lyngbakkernes kultur- og naturhistorie.  
Der har endvidere været tanker om opkøb af grunden syd for Lyngbakkerne. Disse overvejelser er 
pt. sat i bero grundet uvished om evt. forureningsproblemer på grunden.  
 
Oplæg fra Jørgen Axelsen om Lyngbakkernes dyr og planter 
Spændende indlæg fra Jørgen om særlige planter og dyr og insekter, som man kan være heldig at 
møde i Lyngbakkerne. I oplægget var der bl.a. fokus på flere af de planter, der er rigtig gode til 
hjemmelavet Lyngbakkesnaps! 
Jørgen oplyste, at der arbejdes på at gennemføre to guidede ture i Lyngbakkerne i 2018 - 
henholdsvis før og efter sommerferien.  
  


